
 

  

Informe 

d’Activitat 

anual 

 

 2023
Federació Xarxa Vendrellenca  



 
  
  

  

       PAGINA 1  

"La comunicació és l'arma més poderosa de                                                           

què disposes per canviar el món" 

Barack Obama 

44è president dels Estats Units  

 
  

Federació Xarxa Vendrellenca 
Informe d’Activitat Anual 2023 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

“Treballem per millorar la comarca del 

Baix Penedès fent xarxa, per construir 

entre tots” 

  



 
  
  

  

       PAGINA 2  

"La comunicació és l'arma més poderosa de                                                           

què disposes per canviar el món" 

Barack Obama 

44è president dels Estats Units  

 
  

Federació Xarxa Vendrellenca 
Informe d’Activitat Anual 2023 

 

 
Carta fundacional de la Federació  Xarxa Vendrellenca 

Les associacions de Veïns Carretera de Valls Nord, El Nou 
Vendrell, Torreblanca, El Francàs, El Tancat III, veïns dels Masos, veïns 
del Vendrell Mar i Col·lectiu d’Aturats del Baix Penedès  s’han posat 
d’acord per unir-se, per tal de treballar conjuntament com a pol civil en el 
municipi, amb la finalitat d’obrir un debat civil que posi sobre la taula, idees, 
propostes i projectes de millora, de tota índole en tot el territori del Baix 
Penedès, que presentarem conjuntament davant de les distintes 
administracions públiques o entitats privades.  
 
Amb aquest l’esperit de posar en marxa aquest espai de treball conjunt, hem 
acordat crear la Federació Xarxa Vendrellenca que ens ha de servir per 
aglutinar a organitzacions civils no adscrites a partits polítics, per tenir la 
nostra pròpia veu independent davant de les administracions. 
 
La nostra organització ha creat un calendari de treball conjunt per tal de posar 
sobre la taula els problemes transversals que ens afecten a tots; així com els 
problemes individuals que a cadascuna de les associacions que la componen; 
per tal de trobar solucions. De la mateixa forma treballarem per tirar endavant 
tots els projectes que la nostra taula posi en marxa. Aquesta acció d’incidència 
farà que es creí un debat paral·lel, des de societat civil, per aportar idees i 
propostes al nostre municipi, que a vegades farem arribar a través de la 
presentació de propostes al Servei d’atenció al ciutadà de l’administració, o en 
forma de proposta als grups polítics dels arcs parlamentaris als quals en 
dirigim. D’altra banda, i amb la finalitat d'aportar el nostre punt de vista emetrem 
opinió sobre els temes que creiem necessari.  
 
La Federació Xarxa Vendrellenca, com a pol civil obert i independent, que 
no està adscrita a cap partit polític,  per tant, parlarà a qui cregui adient per 
tal de trobar el quòrum necessari perquè es tirin endavant les nostres 
propostes, així com està disposada a escoltar a tots els qui vulguin parlar amb 
ella, per demanar-li el seu suport en les propostes de millora del municipi de 
Vendrell i la comarca del Baix Penedès.  
 
Nosaltres treballem per millorar la comarca del Baix Penedès fent xarxa, per 
construir entre tots. 
 
 
Xarxa Vendrellenca  
xarxavendrellenca@gmail.com 

 

 

 

 

 

@XVendrellenca 

Federació  

Xarxa Vendrellenca 

https://xarxavendrellenca.wixsite.com/xarxavendrellenca 

mailto:xarxavendrellenca@gmail.com
https://twitter.com/XVendrellenca
https://xarxavendrellenca.wixsite.com/xarxavendrellenca
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Preàmbul  

La taula de treball conjunta que  l’any 2016  van impulsar la creació de la nostra 
entitat, ha sigut un espai de treball molt important i enriquidor, que ens ha 
permès treballar en la millora de la nostra vila i comarca a través de la 
presentació de propostes i projectes que tenen com a finalitat última millorar 
l’espai públic o els serveis a la ciutadania,  aquest treball, un compromís  
adquirit per la nostra entitat amb les entitats que la componem i els grups de 
veïns que durant l’any se’ns apropen per presentar-nos projectes propostes i 
problemàtiques així com la pròpia activitat que emana de les reunions plenàries 
de la nostra entitat  que cada dos mesos ens porta  a la taula de treball per 
aprovar projectes i propostes impulsades des de la mateixa federació,  ens ha 
portat a elaborar aquest document d’activitat anual de l’any 2023, on es 
recullen les accions, propostes i projectes enllestits durant l’any per la millora 
de la comarca del Baix Penedès, el compliment d’objectius i la nostra visió 
sobre la situació envers els temes d’interès generals de la nostra àrea 
d’influència que és tot el Baix Penedès.    

És per tot el que s’ha exposat que des de la Federació d’entitats veïnals Xarxa 
Vendrellenca volem traslladar-vos aquest document públic,  que recull el nostre 
treball i la nostra opinió envers la situació de temes locals i comarcals, en tots 
els àmbits de treball de la nostra entitat. 

Des de la federació Xarxa Vendrellenca esperem que aquest document us 
serveixi per conèixer més a fons el nostre treball, obrint la porta a la 
col·laboració amb entitats de tots tipus a la comarca del Baix Penedès.  
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3 

Preguntes 

al Senat 

56 

Propostes 

27  

Preguntes 

al Ple 

55 

Denuncies  

2 

resolucions  

64  

Demandes 

d'informació 

publica. 

04 

Al·legacions 

16  

Consultes  

18  

Ampliacions 
d'expedeients  

L’activitat que la nostra entitat ha dut a terme durant l’any 2023 en xifres es 
compon d’un total de 208 expedients oberts i  elaborats en diversos àmbits amb 
els seus annexos,  mantenint una línia de treball molt important que ens permet 
presentar propostes, projectes a la vegada que fer un control dels elements de 
titularitat pública.   
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1 
Propostes a ADIF 

 

10 
Propostes a la 

Generalitat 

 

41 
Propostes a 

l’Ajuntament de 

Vendrell 

 

3 
Preguntes al Senat  

 

Propostes i preguntes 

27 
Preguntes a l’Ajuntament 

de Vendrell  

(Sense obertura d’expedient) 

 

2 
Propostes a 

Carreteres de 

l’Estat 

 

1 
Propostes al 

Consell Comarcal  

 

1 
Propostes a RENFE 
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 Capítol relatiu a les propostes 

presentades   

 

 
 

Una de les principals eines per millorar el nostre territori, és sense cap mena de 
dubte la presentació de propostes en  tots els àmbits que millorin la vida de la 
gent de la nostra comarca, en aquest sentit la nostra entitat ha redactat 65 
propostes en global que s’han dirigit als diferents estaments de l’administració i 
que emmarquen millores en tots els  àmbits,  desgranades per administracions 
la nostra entitat ha presentat 41 propostes a l’Ajuntament de Vendrell; 10 a 
la Generalitat; 1 Consell Comarcal del Baix Penedès; 2 al Ministeri de 
Transports i Mobilitat i Agenda Urbana; 1 ADIF 1 RENFE, situant aquest 
marc de treball en un global de 65 propostes que ens han servit per com a 
mínim aportar les nostres idees de millora,  participant activament des de la 
societat civil en la millora del nostre territori.  

Cal deixar pales que les nostres propostes han trobat en uns casos 
l’impossibilitat de portar-se endavant per la normativa vigent; i en altres casos 
el silenci administratiu amb el conseqüent menys preu per part de 
l’administració. També hi  ha expedients que encara estan pendents de rebre 
resposta perquè es troben en tràmit.   

Des de la nostra entitat hem d’advertir  que treballarem perquè com a mínim 
rebem una resposta raonada per la qual aquestes propostes no es tiren 
endavant, obrint extensions d’expedients davant l’autoritat competent  per tal de 
garantir rebre aquesta resposta.  

Haver participat activament en la millora del nostre territori durant aquest any 
2023 ha estat un treball molt engrescador i positiu per la nostra entitat del qual 
ens sentim plenament satisfets.   
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Accessibilitat  
5% Cultura  

3% 

Enllumenat  
8% 

Medi Ambient  
28% 

Millora urbana  
8% 

Mobilitat  
14% 

Participació  
6% 

Seguretat vial  
28% 

Propostes a l'Ajuntament  

Propostes presentades a l’Ajuntament de 

Vendrell  

 

 

 

 

 

El treball de la nostra entitat en l’àmbit de proposta ens ha portat presentar 41 
propostes a l’Ajuntament de Vendrell en els àmbits de seguretat viària, gestió 
econòmica, cultura, medi ambient, via pública, enllumenat públic, 
mobilitat, participació, i normativa,    deixant pales que la gran majoria 
d’aquestes propostes s’han quedat sense rebre resposta o que tot i rebre la 
resposta no hem aconseguit que es tirin endavant les propostes presentades.  
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Seguretat viària  

Des del nostre punt de vista la seguretat viària és un element fonamental sobre 
el qual treballem tractant d’aportar les nostres propostes que la millorin al 
nostre municipi, perquè entenem que és molt important  tenir una ciutat segura 
per la ciutadania. És per aquest motiu que dintre d’aquest marc de treball hem 
obert dues línies de treball. Una línia de treball va encaminada a treballar 
solucions concretes a punts de la nostra vila i hem obert per tirar-lo endavant 
04 expedients que abasten millores de petit calat en punts concrets de la vila  a 
través dels expedients  718, 747, 768, 838 i 864.   

Mentre que a través dels expedients 717ANX1,  750, 760ANX1, 763,764 i 850 
hem presentat propostes que tenen una mirada transversal de la vila i on es 
demanen solucions estructurals molt importants com la millora de la sortida de 
l’asfaltatge de la sortida de la urbanització Torreblanca capa l’N340, la millora  
de la seguretat dels entorns escolars, millores al sistema semafòric,  la  millora 
del camí que uneix a peu i per carretera amb l’hospital comarcal. 

Molt lamentablement hem de dir que la majoria d’aquestes propostes no 
han sigut contestades per l’Ajuntament de Vendrell tot i ser qüestions 
importants que tenen per objecte millorar la seguretat de la ciutadania 
dintre dels entorns urbans. 

Mobilitat  

Dintre de les propostes de millora urbana, cal destacar que per nosaltres la 
mobilitat és una de les qüestions sobre la que durant aquest any 2023 hem 
incidit amb l’àmbit local, presentant propostes de millora a través dels nostres 
expedients els expedients d’aquest àmbit engloben millores que van des de 
l’ampliació dels aparcaments per persones a la mobilitat reduïda, reparacions 
puntuals de parades d’autobús i solucions per donar accessibilitat a les 
parades, millora del confort dels usuaris amb l’obertura de la sala d’espera de 
l’estació central d’autobusos o l’ ampliació del servei de transport públic amb la 
col·locació d’una parada de transport públic als jutjats que permeti que el 
PASBUS, ens deixi al costat dels jutjats i l’oficina del DNI.  

Cal destacar que dintre del marc de la mobilitat i provinent d’una proposta que 
ja van fer el 2022 a través de l’expedient número  2022090641AJNV  que 
demanava la millora de les parades de transport escolar, aquest 2023 hem 
obert un expedient de denuncia número 2023080837SGC davant el Síndic de 
Gregues de Catalunya per la situació d’abandonament de la infraestructura de 
parades de transport públic del municipi que incompleixen la normativa vigent 
en matèria d’accessibilitat, esperem que aquesta denuncia faci que es tiri 
endavant una solució estructural la situació d’abandonament de les parades de 
transport públic i a la vulneració de drets de la ciutadania que suposa aquesta 
situació. Molt lamentablement en aquest àmbit ens troben sense resposta 
a la gran majoria de propostes,  fet que ha provocat la presentació de 
denuncies davant el Síndic de Greuge de Catalunya i hem de dir que les 
que han contestat, ha sigut per dir-nos que no. 
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Enllumenat públic  

En aquest àmbit hem tirat endavant tres propostes per la millora de l’enllumenat 
dos de les quals s’emmarquen dintre de la demanda de solucions a punts 
concrets com el pas inferior de la C51 amb la sortida de Vendrell que segon diu 
la Generalitat el punt d’enllumenat és de titularitat de l’Ajuntament i van 
demanar a demanda d’usuaris la reparació de l’enllumenat del pipi can del 
Francàs. Com a proposta transversal van presentar un expedient on 
demanaven la col·locació d’enllumenat en punts d’interès del municipi on no hi 
havia cap lluminària a través de l’expedient 2022120703AJNV.  

Hem de dir que tan sols hem aconseguit que arreglin l’enllumenat del pipi 
can del Francàs i que ni el punt de llum de la C51, ni la demanda de nou 
enllumenat en punts concrets del municipi han rebut resposta ni solució.  

Accessibilitat  

En aquest  àmbit hi ha obert un únic expedient amb la seva ampliació i que té 
per objecte fer que la pèrgola situada al final del passeig marítim tingui 
accessibilitat per tothom ficant una rampa en algun dels seus costats.  

Hem de dir que no han fet res per tirar endavant aquesta proposta i que 
haurem de denunciar davant el Síndic de Greuges de Catalunya aquesta 
situació perquè s’està incomplint la normativa d’accessibilitat.   

Medi Ambient 

El treball que hem tirat endavant durant l’any 2023 en aquesta mataria ens ha 
portat presentar 10 propostes, algunes són accions puntuals de millora i d’altres 
són propostes de gran abast municipal.  

En el que respecta a les propostes de millora puntual els expedients 721, 
751,792,815, van servir per  demanar la poda d’arbrat a la plaça pública que 
generava molèsties al veïnatge, van demanar la neteja del torrent de Mas 
Borràs, dintre del marc d’actuacions de neteja d’espais conjuntament amb 
abocadors Baix Penedès, van demanar el tancament d’un punt on van fer una 
neteja al juny i a petició de veïnatge van demanar la col·locació d’un contenidor 
de recollida orgànica a un carrer de Coma-Ruga. 

Volem destacar que com propostes puntuals,  però d’àmbit general van 
demanar dintre del marc de treball del conveni amb l’AVV Puig i Pèlag la 
demanda perquè es fes desinfestació per plagues de paneroles i rates al barri.  

Sobre les millores d’abast municipal els expedients 794, 822, 831, 886, van 
servir per presentar propostes a l’Ajuntament de Vendrell per la millora dels 
elements de recollida de residus de platges de Vendrell i la demanda d’una 
campanya perquè la gent recicli a les platges, van demanar la millora de les 
serigrafies del mirador de l’espai natural de les Madrigueres i la retirada dels 
contenidors   que allà deixen cada estiu, van presentar la proposta perquè és 
tiri endavant un pla per la reutilització de l’aigua que es depura a l’EDAR de la 
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riera de la Bisbal i dintre del marc de treball amb la plataforma Abocadors Baix 
Penedès, van presentar el pla de treball a l’Ajuntament de Vendrell. 

Hem de dir que en aquest àmbit tenim expedients amb resposta però 
sense solució i expedients sense resposta denunciats al Síndic de 
Greuges de Catalunya  

 

Millora urbana i compliment de normativa 

Tres són les propostes que en aquest àmbit hem presentat a l’Ajuntament de 
Vendrell els expedients  725, 734, 766, on demanem la reutilització de l’espai 
del solar del carrer de les Hortes, la catalogació i millora de la pista de futbol de 
Torreblanca i la millora del pas soterrani del carrer Apel·les Fenosa.  

Pel que fa al compliment de normativa, van demanar que es complís la 
normativa de solars a un solar del carrer Santa Ana per problemes al 
tancament sense que s’hagi fet res.  

Hem rebut resposta sobre els terrenys de les Hortes que no soluciona res, 
però de les altres dos hem hagut de denunciar al Síndic de Greuges de 
Catalunya la manca de resposta i sobre la manca de solucions pel solar 
del Carrer Santa Ana obrirem expedient al Síndic. 

 

Gestió econòmica   

La gestió econòmica és un element que afecta de forma directa a la situació del 
municipi i en aquest àmbit cal destacar que durant aquest any 2023 hem 
presentat 4 propostes a través dels expedients 798, 814, 873, 901 on 
demanaven qüestions relacionades amb la despesa pública.  Van demanar la 
revocació dels carrers de confiança perquè considerem que econòmicament 
l’Ajuntament hauria de gastar aquests diners en altres qüestions d’interès 
general, van presentar una proposta per la bonificació de la recollida de residus 
a les zones on es fa la recollida porta a porta perquè la normativa vigent ho 
permet, van presentar una proposta perquè no es tirés endavant el rebut de 
l’aigua perquè hi ha d’altres fórmules per reduir costos i acabar amb els 
tancaments en negatiu de l’empresa d’aigües, van presentar una aportació al 
tràmit d’audiència pública de la nova taxa d’aigües.   

Hem deixar pales que no hem rebut resposta per escrit de cap de les 
propostes presentades i que sobre el tràmit d’audiència pública, no hem 
rebut cap resposta. Hem presentat denuncies al Síndic de Gregues de 
Catalunya per incompliment de normativa. 
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Participació  

Tot i que es podria dir que la nostra entitat participa cada vegada que s’obre un 
expedient en matèria de propostes presentades a l’Ajuntament en aquest àmbit 
hem catalogat dues com a elements de la demanda de participació i a través 
dels expedients número  866 i 872 hem presentat propostes per tal que es 
convoqui la comissió de Salut de l’Ajuntament de Vendrell amb la finalitat  que 
s’expliqui i es debati dintre d’aquest espai de treball la millora del consultori de 
les platges i s’informi de la situació de les obres d’ampliació de l’Hospital 
Comarcal, d’altra banda,  van demanar que es fes una modificació del 
programa Per què?,  de la  televisió pública per tal que es fessin entrevistes a 
tots els grups polítics amb representació al ple.  

Cal denunciar que la comissió de Salut no s’ha convocat i que l’equip de 
Govern fa servir les demandes en matèria de salut com a una eina per fer 
propaganda i que no faran res amb  el programa Per què?,  segon van 
contestar la presidenta del Consell Assessor de la televisió pública donat que 
esperen tenir un nou Gerent.  

Hem de dir que van mantenir una reunió amb la regidora de Participació de 
l’Ajuntament de Vendrell, Mariona Figueres amb la qual hem obert un canal de 
diàleg amb la regidoria sobre en matèria de participació ciutadana i on ens hem 
compromès a col·laborar durant 2024 en la redacció d’una normativa de 
participació ciutadana que doni l’oportunitat a participar de forma activa al teixit 
associatiu i la ciutadania a títol individual de tot el municipi en tots els àmbits.  

Hem de lamentar que aquestes propostes no hagin prosperat i treballarem 
al 2024 perquè això canviï.     

Cultura  

Entenem com a cultura el patrimoni històric de la nostra vila i sent sabedors 
que durant l’any 2023 es complien cent trenta-cinc anys de la construcció de 
pont de França, van impulsar el 135è aniversari vestint els nostre documents 
amb un anagrama d’elaboració pròpia, fent un vídeo commemoratiu el 15 
d’agost de 2023 data en la qual es complien els 135 anys i fent una exposició 
sobre la seva construcció amb la col·laboració de l’Arxiu Comarcal del Baix 
Penedès, Arxiu General de la Diputació de Tarragona, la Biblioteca Pública 
Terra Baixa, la Biblioteca Virtual del Ministeri de Defensa i el Casal Cívic i 
Comunitari de la Generalitat. També van presentar una proposta a l’Ajuntament 
de Vendrell a través de l’expedient número  706 la qual mai va contestar. 

Entenent que no hi havia gens d’ interès per part de l’Ajuntament en tirar 
endavant aquesta proposta ni tan sols van presentar denuncia al Síndic 
sobre la manca de resposta, tot i que hem pogut constatar que la 
regidoria de Cultura no té cap interès a treballar amb nosaltres, fet del 
qual prenen nota per altres esdeveniments en aquest àmbit. 
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1 Accessibliitat  

3 
Infraestructures  

2 Medi 
Ambient 

4 Mobilitat  

1  Seguretat 
vial  

Propostes a la Generalitat  

Propostes a la Generalitat  

 

 

 

 

Les onze propostes que hem presentat a la Generalitat durant aquest any 2023 
els àmbits de treball de la mobilitat, la seguretat viaria, el manteniment 
d’infraestructures, el medi ambient, i l’accessibilitat al transport. 

Mobilitat  

Dintre del marc de la millora de la mobilitat la nostra entitat van presentar els 
expedients 741,759,791,862  la proposta de connectivitat dels punts neuràlgics 
de la comarca  a través d’un autobús a la demanda, la proposta de millora al 
transport públic entre la comarca i la Universitat Autònoma, la millora de la 
connectivitat entre l’hospital Joan XXIII i el Vendrell, la demanda de transport 
per carretera entre el Vendrell i Barcelona.  

Com a resposta en aquesta matèria la Generalitat ens ha contestat 3 de les 
quatre propostes sent el resultat que la Generalitat no estudia tirar endavant un 
bus a la demanda per unir els punts neuràlgics de la comarca, que la proposta 
de millora de la connectivitat amb la Universitat Autònoma es va tractar a la 
Taula de Mobilitat del Penedès i que s’estudia per tirar endavant el 2024, es va 
descartar la millora de la connectivitat amb l’hospital Joan XXIII per 
qüestions tècniques, i encara no hem rebut resposta sobre la millora per 
carretera amb Barcelona.  

11 
Propostes a la 

Generalitat 
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Destaquem que durant l’any 2024 continuarem  treballant la millora de la 
mobilitat de la nostra comarca amb tots els actors i espais de treball involucrats. 

Infraestructures de transport i accessibilitat 

Altra aspecte molt important i que no és pot deslligar del transport es la 
infraestructura i l’accessibilitat en aquest sentit des de la nostra entitat hem 
presentat quatre expedients els números 733, 760, 762, 865, van proposar 
millores a l’estació d’autobusos de Vendrell que ens van dir que s’estudiaria i 
paral·lelament el mateix expedient el van presentar a l’Ajuntament el qual no 
van contestar, van demanar inicialment la millora de l’enllumenat de l’entrada a 
la C51 i ens van dir que aquest enllumenat és de l’Ajuntament de Vendrell 
expedient (2023040760AJNVANX1),  van demanar la reparació d’un vidre a la 
marquesina de transports de la Generalitat de la C31 que van reparar. En 
matèria d’accessibilitat la nostra entitat va presentar una proposta emmarcada 
en la millora de l’accessibilitat als trens de la línia RT2 que esta pendent de 
contestació.  

Medi Ambient  

Dues són les propostes que tenim en aquest àmbit una està relacionada amb la 
reutilització de l’aigua de l’EDAR i una en matèria de contaminació acústica a 
través dels expedients número  830 i 831, sobre la millora de l’EDAR l’Agència 
Catalana de l’Aigua ens van dir que es treballava amb un calendari de llarg 
abast i es tenia en compte les millores que plantejaven, i sobre les accions per 
garantir que no hi hagi contaminació acústica a l’ampliació i millora de l’AP7 
hem obert expedient davant el Síndic de Greuges de Catalunya per manca de 
contestació.  

Seguretat vial  

En aquesta matèria la nostra entitat va demanar solucions pel sistema 
semafòric de la C31 a principis d’any i a través dels grups del ple es va 
presentar una proposta al ple per millorar la seguretat per aquest punt en 
concret  

Enllaç del vídeo acta del ple municipal 

https://actes.elvendrell.cat/sesiones/SP_CAT_TARP4316500J0.PLENOS.2023
041701?ts=3391 

la resposta que van rebre de l’equip de Govern, va ser que l’Ajuntament no era 
responsable d’aquests punt de via perquè era de la Generalitat i per aquest 
motiu van obrir l’expedient 788 i van rebre com a resposta per part de la 
Generalitat que aquest espai és responsabilitat de l’Ajuntament.  

Està previst obrir un expedient davant el Síndic de Greuges de Catalunya 
per desinhibició de responsabilitats de totes dues administracions. 

 

https://actes.elvendrell.cat/sesiones/SP_CAT_TARP4316500J0.PLENOS.2023041701?ts=3391
https://actes.elvendrell.cat/sesiones/SP_CAT_TARP4316500J0.PLENOS.2023041701?ts=3391
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Propostes al Consell Comarcal del Baix 

Penedès  

A través de l’expedient 831CCBP hem presentat una 
proposta per la reutilització de l’aigua de l’EDAR per 
combatre la sequera a la comarca. Hem obert una 
denúncia davant el Síndic de Greuges de per no 
contestar.  

 

Propostes a l’Estat  

 

 

 

 

 

 

Les propostes que hem presentat a l’administració central de l’Estat durant 
l’any 2023 han sigut 3 dues pel departament de carreteres de l’Estat i una per 
ADIF a través dels expedients 717, 775, 865RENFE,  865ADIFANX1. 

Van demanar a través de l’expedient número 717 la millora de l’asfaltatge de 
l’entrada i sortida de Torreblanca i des de la Unitat de Carreteres de la 
Província de Tarragona ens van dir que la sortida capa l’N340 és de 
l’Ajuntament de Vendrell. Està obert l’expedient 717AJNVANX1 capa 
l’Ajuntament el qual està denunciat al Síndic de Greuges de Catalunya per 
manca de resposta.  

Van demanar a través de l’expedient 775  la Unitat de Carreteres de la 
Província de Tarragona la senyalització de l’entrada a Torreblanca amb un 
cartell abans d’arribar a la urbanització. Ens van dir que no es feia perquè la llei 
de carreteres de l’Estat estableix que per senyalitzar els nuclis poblats aquest 
han de tenir una població mínima de 2000 habitants.  

Hem demanat a ADIF i Renfe  a través de l’expedient 865RENFE i 
865ADIFANX1 que millori l’accessibilitat dels trens de la línia RT2  canviant el 
material Rodant, donat que els trens actuals no són accessibles. Pel que fa a 
ADIF ens ha comunicat que aquest canvi és responsabilitat de Renfe 
Operadora.  Des de Renfe Operadora ja ens han dit que s’ha fet una 
compra de nou material que permetrà el canvi de trens, per trens 
accessibles. No obstant encara treballant per garantir l’accessibilitat ara 
perquè cal deixar pales que aquesta resposta no dona solució als usuaris. 

1 
Propostes a ADIF 

 

2 
Propostes a 

Carreteres de 

l’Estat 

 

1 
Propostes a RENFE 

 

1 
Propostes al 

Consell Comarcal  
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Preguntes al Ple municipal  

 

 

 

 

 

Durant l’any 2023 hem presentat 27 preguntes relatives a molts temes d’interès 
local, aquestes preguntes enviades per les diferents entitats que formen part de 
la Federació tenen l’objectiu contestar qüestions que cada entitat es planteja 
sobre temes del barri o a vegades sobre qüestions transversals que es 
presenten de comú acord en nom de la Federació.  

Hem de lamentar el menyspreu de l’alcalde en llegir-les i al donar 
contestació donat que són poques les vegades que aporten solució o son 
útils les contestacions de l’equip de Govern local a les qüestions que és 
plantejant en aquestes preguntes.  

No obstant hem d’insistir en seguir preguntant sobre les qüestions que 
ens interessen i durant l’any 2024 continuarem  preguntant.  

Preguntes al Senat 

 

 

 

 

 

A través de la senadora Laura Castel del grup d’Esquerra Repúblicana hem 
obert tres expedients de preguntes al Senat sobre qüestions relacionades amb 
l’Estat com el projecte de senyalització del Camí de Ronda, el pas de trens de 
mercaderies per la província de Tarragona i la situació de la Torre del Telègraf 
Òptic. Aquesta relació de treball que portem de fa anys ens permet tenir la 
nostra veu a la cambra alta i poder treballar temes en l’àmbit nacional de forma 
directa, gràcies a l’entesa amb la senadora que sempre està al costat de la 
ciutadania. 

 

 

 

27 
Preguntes a l’Ajuntament 

de Vendrell  

(Sense obertura d’expedient) 

 

3 
Preguntes al Senat  
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31 
Denuncies a la GAIP per 

incompliment de la llei de 

transparència contra 

l’Ajuntament de Vendrell  

 

20 
Denuncies al Síndic de Greuges de 

Catalunya per no contestar a les 

nostres propostes contra l’Ajuntament 

de Vendrell  

 

1 
Denuncia al Consell 

Audiovisual de Catalunya 

(CAC) per la gestió amb la 

televisió publica   

 

1 
Denuncia contra al Síndic 

de Greuges de Catalunya 

contra l’ACA   

 

1 
Al·legació a una denuncia 

oberta al Síndic de Greuges 

de Catalunya    

 

1 
Al·legació a un expedient 

obert a la GAIP  

 

1 
Al·legació davant el 

Ministeri de transició 

ecològica pel projecte de 

naturalització de platges 

 

1 
Denuncies al Síndic de 

Greuges de Catalunya  

contra el departament de 

Territori per no contestar 

 

1 
Denuncia oberta al Síndic de 

Greuges de Catalunya contra 

del departament de Medi 

Ambient de la Generalitat  per 

no contestar  

 

Denuncies i al·legacions  
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Denuncies davant l’administració per 

incompliment de normativa  

En aquest capítol del present informe tractarem la situació d’incompliment de la 
normativa vigent per part de les administracions que en alguns casos es 
reiteren de forma sistemàtica violentant el nostre dret a rebre informació pública 
o tal com queda establert a la Llei 19/2014, del 29 de desembre, de 
transparència, accés a la informació pública i bon Govern, en el mateix 
context de reiteració per part de l’administració parlarem de l’incompliment de 
sistemàtic de la Llei 39/2015, d’1   d’octubre, de procediment administratiu 
comú de les administracions públiques que estableix el nostre dret a rebre 
resposta per part de l’administració en tres mesos a les propostes presentades. 
També explicarem d’altres denúncies presentades davant altres òrgans de  
l’administració obertes a través dels diferents expedients.  

Cal que deixem pales en aquest informe que en cap cas podem donar publicitat 
a expedients oberts davant l’administració de justícia a través de Fiscalia o 
l’oficina Antifrau per no generar perjudicis a les investigacions obertes.  

Denuncies davant el Síndic de Greuges 

de Catalunya  

Dintre del marc de l’aposta propositiva de la nostra entitat que anem portant a 
terme des de la nostra fundació i que durant l’any 2023 ha suposat la 
presentació de 57 propostes ens hem trobat que moltes han quedat sense 
contestació per part de l’administració. Aquest silenci administratiu practicat per 
l’administració és un incompliment flagrant del qual queda establert a l’article  
21 de la llei 39/2015 de règim administratiu comú que obliga a les 
administracions a respondre en tres mesos a les propostes presentades davant 
l’administració en aquest sentit hem presentat 24 denúncies.  

En aquest marc de treball ens hem trobat que la nostra entitat ha hagut que 
obrir 22 denúncies davant el Síndic de Greuges de Catalunya contra 
l’Ajuntament de Vendrell per no contestar als expedients. 

 Expedient Explicació de l’expedient 

1 EX2022120684SGC Denuncia per manca de resposta a la proposta de 
millora del sistema de parades d’autobús escolar 
2022090641AJNV 

2 EX2022120689SGC Denuncia sobre la manca de resposta a 
l’expedient número  2022080633AJNV sobre 
l’aparcament de les Moreres. 

3 EX2022120698SGC Denuncia per manca de resposta de l’ajuntament 
de Vendrell a l’expedient número  
2022080634AJNV 

https://www.gencat.cat/governacio/pub/sum/secgral/Llei192014_transparenciaQL97.pdf
https://www.gencat.cat/governacio/pub/sum/secgral/Llei192014_transparenciaQL97.pdf
https://www.boe.es/buscar/act.php?id=BOE-A-2015-10565
https://www.boe.es/buscar/act.php?id=BOE-A-2015-10565
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4 EX2022120701SGC Denuncia per manca de resposta a les 

al·legacions al pressupost municipal 2023 
2022110668AJNV 

5 EX2022120702SGC Denuncia per manca de resposta a les 
al·legacions sobre l’ordenança de platges de 
Vendrell expedient 2022070622AJNV 

6 EX2023010724SGC Denuncia per manca de resposta a l’expedient 
sobre la campanya institucional del pressupost de  
l’ajuntament de Vendrell 2022100659AJNV 

7 EX2023050772SGC Denuncia per manca de resposta a l’expedient 
número  2023010726AJNV 

8 EX2023050773SGC Denuncia per manca de resposta per part de 
l’ajuntament de Vendrell a l’obertura de la sala 
d’espera de l’estació central  d’autobusos. 
2023020733AJNVANX1 

9 EX2023050778SGC Denuncia per manca de resposta a l’expedient 
número  2023020734AJNV 

10 EX2023050781SGC Denuncia contra l’ajuntament de Vendrell per 
incompliment de l’article 21 apartat tercer de la 
Llei 39/2015 d’Octubre de procediment 
administratiu comú. 2022120703AJNV  

11 EX2023070820SGC Denuncia per manca de resposta a l’expedient 
número  2023040764AJNV 

12 EX2023070821SGC Denuncia per manca de resposta a l’expedient 
número  2023040763AJNV 

13 EX2023070823SGC Denuncia per manca de resposta a l’expedient 
número  2023050766AJNV 

14 EX2023080829SGC Denuncia manca de resposta a la millora de 
l’entrada al barri de Torreblanca expedient 
número  2023010717AJNVANX1 

15 EX2023090843SGC Denuncia per incompliment de l’article 21 de la llei 
39/2015 al no respondre a l’expedient 
2023050776AJNV 

16 EX2023100860SGC Denuncia per manca de resposta a l’expedient 
número  2023050760AJNVANX1 relatiu al 
manteniment de l’enllumenat públic a l’accés a la 
C51 

17 EX2023100861SGC Denuncia per manca de resposta a l’expedient 
número  2023070798AJNV 

18 EX2023100877SGC Denuncia per manca de resposta a l’expedient 
número  2023070822AJNV relatiu a la retirada de 
contenidors en l’espai natural de les Madrigueres. 
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19 EX2023110904SGC Denuncia contra l’actuació a la parada d’autobús 

34 del transport escolar de Vendrell 
2023080826AJNV 

20 EX2023120920SGC Denuncia per manca de resposta a l’expedient 
número  2023080838AJNV de proposta de millora 
de la visibilitat d’un encreuament viari al Francàs 

 

Cal deixar pales que aquestes propostes i aportacions  tenen l’objectiu de 
millorar la nostra vila i la vida de la gent del nostre municipi i que no té cap 
fonament jurídic que l’Ajuntament de Vendrell no hagi contestat aquestes 
propostes, per aquest motiu des del Síndic de Greuges de Catalunya estan 
totes admeses a tràmit amb expedients oberts.  

D’altres organismes denunciats per la nostra entitat per incompliment de la llei 
39/2015 són l’ACA i Departament de Territori i Departament de Medi Ambient 
tots ells dependents de la Generalitat per no contestar a les següents 
propostes.  

 Expedient número   Explicació   

1 2022120690SGC Denuncia sobre la manca de resposta a 
l’expedient número  2022080640ACA sobre neteja 
de la riera de Mas Borràs. 

2 2022120697SGC Denuncia per manca de resposta a l’expedient 
número  2022080632GE contra el servei de 
prevenció i control de la contaminació acústica i 
lumínica de la Generalitat. 

3 2023050782SGC Denuncia per incompliment de l’article 21 apartat 3 
de llei 39/2015 de Regim administratiu comú de les 
administracions publiques. 2023020745GE 

4 2023100870SGC Denuncia per manca de resposta a la connectivitat 
entre la comarca i l’hospital Joan XXIII 

 

Hem de dir en aquest capítol,  que la manca de resposta a l’activitat propositiva 
de la societat civil organitzada genera desconfiança de la ciutadania capa 
les administracions, advertint als lectors d’aquest informe que caldria 
millorar el poder, de coerció del Síndic de Greuges de Catalunya,  donat 
que ens trobem massa sovint que les propostes que presentem no obtenen 
resposta generant un perjudici a la participació ciutadana.  

Des de la nostra entitat treballarem durant l’any 2024 en el marc d’una 
modificació de la Llei del Síndic de Gregues de Catalunya per garantir a la 
ciutadania el blindatge del dret a rebre resposta.  
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Denuncia al Consell Audiovisual de 

Catalunya per incompliment de la seva 

normativa  

 

La Llei  22/2005, de 29 de desembre, de la comunicació audiovisual de 
Catalunya que regula la gestió de la televisió pública en tots els seus aspectes 
és una eina fonamental per garantir uns mitjans de comunicació plurals on la 
ciutadania pugui participar a través de la creació d’òrgans de control com el 
Consell Assessor. Davant de la manca de compliment de la normativa per 
l’equip de Govern local, van haver d’obrir un expedient de denúncia perquè 
s’estaven vulnerant drets de participació dels representants del poble al consell 
d’administració de la televisió pública a la vegada que s’havia vulnerat la 
participació de les entitats al no nomenar el consell assessor.  

Al final del mandat es va aconseguir tenir un Consell Assessor,  però 
lamentablement està escollit a dit pel  Govern local.  

Durant l’actual mandat 2023-2027 el Consell Assessor,  que és l’òrgan de 
control representatiu de la ciutadania ha sigut escollit per l’equip de 
Govern, fet que deixa molt lluny d’una elecció democràtica els membres 
d’aquest consell donat que entenem que aquest consell hauria de ser 
escollit a través d’un procés de participació obert, per aquest motiu cal 
tirar endavant processos que garanteixin l’elecció democràtica d’aquest 
òrgan que ha de vetlla des de la vessant ciutadana per una televisió 
transversal i independent del control de l’equip de Govern. 

 

Al·legacions a tràmits oberts  

El projecte de naturalització de les platges del Vendrell impulsat pel Ministeri 
de Transició Ecològica i Repte Demogràfic (MITECO) a través de la 
delegació de Costes a Tarragona, va obri un debat ampli sobre com s’havia de 
tirar endavant i per aquest motiu des de la nostra entitat  a través de l’expedient 
número  2023030752MITECO van presentar una sèrie de propostes per aquest 
projecte que tot i que s’hauria de haver-hi comença a tirar endavant a l’octubre 
encara no s’ha fet res. 

Des de la nostra entitat ja hem obert canals de consulta davant 
l’administració per saber en quina situació està aquest projecte i ens han 
comunicat que l’empresa publica TRACSA tirarà endavant el contracte 
que s’està formalitzant i que al BOE trobarem la resposta a les nostres 
al·legacions. 

 

 

https://portaldogc.gencat.cat/utilsEADOP/PDF/4543/1684425.pdf
https://portaldogc.gencat.cat/utilsEADOP/PDF/4543/1684425.pdf
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Demandes d’informació 

publica 

41  
Demandes d’informació publica a 

l’Ajuntament de Vendrell 

2 
Demandes d’informació publica a 

la Diputació de Tarragona 

3  
Demandes d’informació pública a 

ADIF  

2  
Demandes d’informació publica a 

Ministeri de Transports i Agenda 

Urbana 

3  
Demandes d’informació publica 

al Consell Comarcal del Baix 

Penedès 

1  
Demandes d’informació publica 

al Ministeri de Transició 

ecològica  

1  
Demandes d’informació publica  

a diverses universitats  

11  
Demandes d’informació publica a 

la Generalitat  
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Demandes d’informació pública a 

administracions en Catalunya  i 

denuncies davant la GAIP per manca de 

compliment de la llei de transparència  

Per poder tirar endavant les nostres propostes, per poder fer seguiment de com 
es gestionen les administracions cal tenir unes administracions transparents, en 
aquest àmbit es va redactar i aprovar la llei de transparència i bon govern a 
Catalunya que serveix per garantir-nos l’accés a la gestió pública i que blinda el 
nostre dret  a obtenir a informació pública sol·licitada. Per tal de fer complir la 
LLEI 19/2014, del 29 de desembre, de transparència, accés a la informació 
pública i bon govern., es va crear  l’organisme que vetlla pel seu compliment  
que es diu GAIP i que és on denunciem a l’administració per incompliment dels 
trenta dies que té l’administració per donar-nos la informació demanda o 
contestar-nos de forma negativa.  

La nostra entitat ha presentat 56 demandes d’informació pública a les 
administracions d’àmbit de Catalunya i subjectes a la llei catalana, en aquest 
marc de treball hem presentat.  

Administració  Quantitat de demandes. Denuncies  

Ajuntament de Vendrell  41 31  

Generalitat  11 0 

Consell Comarcal del 
Baix Penedès 

3 0 

Universitats  1 0 

 

En aquesta matèria cal destacar que l’Ajuntament de Vendrell es porta un total 
de 31 denuncies per incompliment davant les 41 sol·licituds d’informació 
pública.   

 Expedient  Explicació  

1 EX2022120682GAIP Denuncia per incompliment de la normativa de 
transparència per part de l’ajuntament de Vendrell 
de l’expedient número  2022100663AJNV 

2 EX2022120683GAIP Denuncia per incompliment de la normativa de 
transparència per part de l’ajuntament de Vendrell 
de l’expedient número  2022100664AJNV 

3 EX2022120685GAIP Denuncia per manca de resposta a l’expedient 
número  20221206667AJNV relatiu a les actes de 
RTV Vendrell  

https://portaljuridic.gencat.cat/ca/document-del-pjur/?documentId=680124
https://portaljuridic.gencat.cat/ca/document-del-pjur/?documentId=680124
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4 EX2022120704GAIP Denuncia per manca de resposta a l’expedient 

número   2022110681AJNV relatiu als informes 
justificatius de la despesa de 800.000 € al 
pressupost 2023 

5 EX2023020728GAIP  Denuncia per incompliment de l’article 33 de la llei 
de transparència a l’expedient número  
2022110677AJNV 

6 EX2023020729GAIP Denuncia per incompliment de l’article 33 de la llei 
de transparència a l’expedient número  
2022110693AJNV 

7 EX2023020730GAIP Denuncia per incompliment de l’article 33 de la llei 
de transparència a l’expedient número  
2022110699AJNV 

8 EX2023020731GAIP Denuncia per incompliment de l’article 33 de la llei 
de transparència a l’expedient número  
2022110700AJNV 

9 EX2023020732GAIP Denuncia per incompliment de l’article 33 de la llei 
de transparència a l’expedient número  
2022110707GE Denuncia retirada per 
contestació de l'administració  

10 EX2023020740GAIP Denuncia sobre la manca de resposta a l'expedient 
número  2023010708AJNVl vídeo de felicitació de 
l’any 

11 EX2023030755GAIP Denuncia per manca de resposta a l’expedient 
número  2023010722AJNV sobre el torrent del Lluc  

12 EX2023030756GAIP Denuncia per incompliment de l’article 33 de la Llei 
de Transparència i Bon Govern de la Generalitat de 
l’expedient 2023020738AJNV 

13 EX2023040758GAIP Denuncia per manca de compliment de l’article 33 
de la Llei de Transparència i Bon Govern de la 
Generalitat expedient denunciat 2023020739AJNV 

14 EX2023050779GAIP Denuncia per manca de resposta incomplint la llei 
de Transparència  a l’expedient número  
2023020742AJNV actes d'empresa d'enllumenat  

15 EX2023060786GAIP Denuncia sobre l’incompliment de l’article 33 de la 
Llei de Transparència Expedient 2023030754AJNV 

16 EX2023070806GAIP Demanda d’informació pública sobre titularitat del 
vial que uneix la C51 amb l’hospital Comarcal 
expedient 2023050777AJNV 
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17 EX2023070807GAIP Demana d’informació pública sobre la situació de 

les fuites a la xarxa d’aigües de l’empresa pública 
d’aigües 2023030744AJNV  

18 EX2023070808GAIP Demanda d’informació pública sobre la situació del 
magatzem de l’empresa d’aigües 2023060787AJNV 

19 EX2023070819GAIP Denuncia per incompliment de l’article 33 de Llei de 
transparència per part de l’ajuntament de Vendrell 
expedient 2023060790AJNV 

20 EX2023080832GAIP Denuncia per manca de resposta als punts del ple 
ordinari 11 i 13 set de juliol.  2023070804AJNV 

21 EX2023080833GAIP Denuncia per manca de resposta a la demanda del 
punt segon del ple. 2023070805AJNV 

22 EX2023080834GAIP Denuncia per manca de resposta a la demanda d’ 
una copia de l’informe econòmic financer dels anys 
2019, 2020, 2021, 2022 i 2023 de l’actual taxar de 
recollida de residus. 2023070809AJNV 

23 EX2023080835GAIP Denuncia per manca de resposta a les actes de la 
junta general del RTV Vendrell. 2023070812AJNV 

24 EX2023090842GAIP Reclamació sobre el FESTIUET 2023080826AJNV 

25 EX2023090844GAIP Denuncia per manca de resposta a l’expedient 
2023070803AJNV sobre les obres de connexió a la 
xarxa d’aigües de la urbanització Pilar Macià 

26 EX2023090853GAIP Denuncia per manca de resposta al documentació 
obra Pilar Macià expedient 2023080836AJNV 

27 EX2023100856GAIP Denuncia per incompliment de l’article 33 de la Llei 
de Transparència i Bon Govern de l’expedient 
número   2023080839AJNV 

28 EX2023110882GAIP Denuncia sobre la manca de resposta  a l’expedient 
número  2023090848AJNV sobre l’informe jurídic  
de Mas Borràs. 

29 EX2023110883GAIP Denuncia per manca de resposta a l’expedient  
2023090854AJNV incomplit l’article 33. 

30 EX2023110884GAIP Denuncia per no contestar l’expedient de demanda 
d’informació pública número 2023090852AJNV 

31 EX2023110910GAIP Denuncia sobre les al·legacions a la modificació de 
crèdit d'agost  
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Aquesta situació de bloqueig constant per part de l’Ajuntament de Vendrell no 
es deixa marge de confiança en l’equip de Govern i en el funcionariat donat que 
no hi ha cap argument vàlid per aquest incompliment sistemàtic de la llei de 
transparència que ens genera un endarreriment en la confecció de propostes i 
ens impedeix fer un control de la gestió pública.  

En l’àmbit Estatal també existeix una normativa que regula l’accés a la 
informació pública per les administracions dependents de l’Estat, que queda 
emmarcada a través de la Llei 19/2013, de 9 de desembre, de transparència, 
accés a la informació pública y bon govern. 

En aquest àmbit hem dirigit 8 sol·licituds d’informació pública que es recullen 
en aquest quadre. 

Administració  Quantitat de demandes. Denuncies  

ADIF  3 0 

Ministeri de Transports 
i Agenda urbana  

2 0 

Ministeri de Transició 
Ecològica  

1 0 

Diputació de Tarragona  2 0 

 

Administració Explicació 

EX2022120692ADIF Sol·licitud d’informació pública sobre acampada del 
FESTIUET. 

EX2023010719ADIF Demanda de informació pública sobre las obres de 
millora de la estacions del nucleó urbà de Vendrell 

EX2023020743ADIF Consulta sobre como sol·licitar el canvi de nombre de 
una estació de tren 

EX2023010713MITMA Sol·licitud d’informació sobre inversions en carreteres i 
infraestructures de la mobilitat que ha fet l’Estat 

EX2023010716MITMA Demanda d’informació pública del contracte sobre 
mapes de soroll 

EX2023020736MITECO 

 

Demanda d’informació pública sobre el projecte del 

Camí de Ronda  

EX2023010714DPT 

 

Demanda de informació pública relativa a les inversions 

de la diputació en infraestructures de la mobilitat al Baix 

Penedès 

EX2023100880DPTANX1 

 

Demanda d’informació pública a la Diputació de 

Tarragona sobre els ajuts a la senyalització i 

arranjament de camins de la comarca del Baix Penedès 

 

https://www.boe.es/buscar/act.php?id=BOE-A-2013-12887
https://www.boe.es/buscar/act.php?id=BOE-A-2013-12887
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Consultes, Resolucions i ampliacions d’expedients  

1 
Consulta  al Síndic de 

Greuges de Catalunya    

 

2 
Consultes a ADIF  

 

7 
Consultes a la Generalitat  

 

1 
Consulta  a l’Agencia 

Catalana de l’Aigua (ACA)  

 

1 
Consulta  a l’Agencia 

Catalana de protecció de 

Dades 

 

1 
Consulta  a l’Agencia 

Catalana de Residus (ACR)  

 

2 
Consultes  per la Unitat de 

Carreteres de l’Estat 

 

1 
Consulta  l’Ajuntament de 

Vendrell  

 

2 
Resolucions sobre 

qüestions d’interès general 

18 
Ampliacions d’expedients 

ANX  
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Consultes,  ampliacions d’expedients i 

resolucions  

Consultes  

Tirar endavant la nostra activitat general, requereix el coneixement en moltes 
àrees de les quals la nostra entitat no té coneixement, per aquest motiu les 
consultes a les administracions ens permeten tenir coneixement per tirar 
endavant els expedients.  

Els expedients oberts com a consulta durant l’any 2023  queda recollit en 
aquest quadre.  

Administració / Departament  Consultes 

Generalitat  7 

ADIF 2 

Agencia Catalana de l’Aigua  1 

Ajuntament de Vendrell  1 

Carreteres de l’Estat (MITMA) 2 

Agencia Catalana de Residus  1 

Consell Comarcal del Baix Penedès 1 

Síndic de Greuges de Catalunya  1 

Agencia Catalana de Protecció de dades 1 

 

Aquesta tasca de consultes a més de ser enriquidora ens serveix per presentar 
propostes ben fonamentades i amb un coneixement ampli per aquest motiu 
continuarem demanant informació per poder treballar amb amplis coneixements 
de forma que ens permeti fonamentar les nostres propostes. 

Ampliacions d’expedients  

Tots els documents que porten al costat del número  ANX són documents 
ampliats d’un expedient inicial que a vegades obeeixen a l’obertura del mateix 
expedient en altres administracions o ampliació de l’expedient una vegada 
rebuda la resposta en aquest àmbit hem obert 18 ampliacions d’expedients.   

Resolucions  

Les resolucions de la nostra entitat són documents que tenen la finalitat d’ 
emetre una decisió raonada sobre una qüestió que es trasllada a una 
administració i que pot tenir caràcter públic si a la resolució s’aprova donar 
publicitat, durant l’any 2023 la nostra entitat ha emès dues resolucions 
públiques  de rellevància a través dels expedients 726 i 767.  
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L’expedient 2023010726AJNV  

Davant la nefasta gestió de l’empresa d’aigües de Vendrell que ens ha portat al 
tancament durant 2 anys consecutius amb pèrdues i l’incompliment sistemàtic 
de la Llei 39/2014 de Transparència i bon Govern de la Generalitat, van 
redactar aquest expedient de resolució demanant que es fes cessament del 
Gerent de l’empresa d’aigües pels incompliments de sistemàtics de la llei de 
transparència i per la nefasta gestió econòmica van demanar el cessament del 
president del Consell d’administració i regidor de l’equip de Govern Alfons 
Herrera. Aquesta resolució no va ser acceptada per l’equip de Govern i els 
incompliments de la Llei de transparència continuen sent flagrants per part del 
responsable de transparència de l’empresa.  

Des de la nostra entitat encara treballarem per aconseguir tenir una 
empresa pública que compleixi la llei de transparència  de forma que ens 
permeti fer un control de la gestió de l’empresa pública.  

Sobre els cessaments treballarem durant aquest any 2024 per trobar una 
solució jurídica que ens permeti tirar-los endavant.  

L’expedient EX2023050767DPT 

En aquest cas davant la presentació de propostes sobre el camí de la Costa 
Roja i el nostre interès per treballar en una solució amb la Diputació de 
Tarragona, ens van trobar que aquest ens pretenia que passessin per 
l’Ajuntament de Vendrell les nostres demandes de millora. Davant aquest fet 
van emetre un expedient de resolució advertint a la Diputació que nosaltres 
érem un actor a la comarca amb entitat jurídica per poder opinar, proposar i 
disposar d’informació sobre les inversions de diners públics i per  tant com a 
part interessada ens dirigiríem sempre a ells per tractar qüestions d’aquesta 
carretera.  

La Diputació de Tarragona va acceptar la nostra reclamació i ens té en 
compte com a actor a la zona. 

 

Activitat institucional de la nostra 

entitat  durant l’any 2023.  

La nostra activitat durant 2023 en xerrades i congressos ens ha portat a 
activitats molt diversa que ens ha aportat informació pel treball que fem com a 
entitat.  

 Van participar en una xerrada sobre la implantació de la taxa de residus 
a Barcelona impulsada per la Xarxa  de Ciutats i Pobles cap a la 
Sostenibilitat on van poder informar-nos de la implantació d’aquesta 
taxa a tots els nivells.  Va ser molt interessant perquè ens va aportar 
informació sobre el desplegament del pagament per generació.  
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 Van assistir a un interessant  weinar telemàtic  sobre deixalleries 

mòbils impulsats per l’Agència Catalana de Residus  que ens va 
aportar dades sobre aquest elements d’implantació molt possiblement al 
nou contracte de recollida de residus.  

 Van assistir a una jornada sobre Residus on van conèixer de primera mà 
els tipus d’equipaments per la recollida amb les noves tecnologies 
impulsada per CitiSend.  

 Van assistir a la fira MUNICIPALIA on van veure propostes per implantar 
a la ciutat del segle XXI, equipaments, senyalització, maquinària i munt 
d’idees per fer del municipi i la comarca un lloc millor. 

 Van assistir durant tres dies a la SMARTCITY on van veure la 
implantació de la tecnologia al futur de la comarca a través d’infinitat de 
propostes per fer una ciutat més sostenible.   

 Van assistir a la presentació del Pla de sequera de l’ACA on es van 
desgranar propostes i estratègies en aquest àmbit va ser molt 
interessant com a element d’informació per implantar mesures al nostre 
territori. 

Reunions amb entitats i convenis de 

col·laboració  

El marc de treball de la nostra entitat manté estructures de treballar amb 
diverses entitats del municipi a través de convenis de col·laboració, les entitats 
AVV Puig i Pèlag, Junta de Compensació de Mas Astor i Junta de 
Compensació de Mas Borràs, tenen conveni de col·laboració amb nosaltres 
que ens permet treballar temes d’interès de forma conjunta i que estan donant 
bon fruits amb millores als barris. Amb la plataforma Abocadors Baix Penedès i 
Mercaderies per l’interior treballem aspectes concrets com som els abocaments 
il·legals i lluitem per la segregació de les mercaderies per la via ferroviària, el 
treball en aquestes matèries segueix el seu ritme i a 2024 farem coses 
importants. 

Durant aquest any 2024 seguirem treballant per millorar el municipi a través de 
propostes conjuntes.  

Les eleccions locals  de maig del 2023 

Les eleccions locals de l’any 2023 han portat al marc de treball de la nostra 
entitat reunions amb diversos grups polítics amb representació al ple, hem 
parlat amb Fem Vendrell, El Primer del Vendrell, el PP, Som Poble-ERC, i 
Podem, on hem traslladat la nostra visió del municipi i les nostres necessitats 
davant els caps de llista de cada grup polític. 

Acabades les eleccions seguim treballant amb els grups polítics sobre les 
qüestions plantejades a les reunions i amb l’objectiu d’aconseguir el seu 
suport pel quadre d’objectius de la nostra entitat. 
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Objectius per 2024  

Els objectius per 2024 passen  per continuar assolit el que ja van plantejar pel 
2023 i per aquest motiu encara treballem en millores a tots els àmbits amb 
projectes concrets presentats a les administracions comptant amb la 
participació ciutadana. Per fer possible aquest objectiu caldrà continuar 
construint ponts amb les administracions forts i estables a tots els nivells i tenir 
una capacitat d’argumentació sòlida a través d’un coneixement ampli de la 
informació que ens permeti aconseguir que es tirin endavant les nostres 
propostes perquè aquestes no siguin refusables.  

Sobre la participació un any més,  seguirem assistint a tota mena  
d’esdeveniments que ens permetin adquirí coneixement, aportar la nostra 
opinió i poder consultar les nostres inquietuds al voltant de les qüestions que es 
plantegin.  

En àmbit civil  tal com van establir per l’any 2023 seguirem aprofundint l’any 
2024  continuant  treballant per fer créixer la nostra entitat amb més convenis 
de col•laboració que obrin la porta a espais de treball conjunt amb altres 
entitats i que ens facin més forts i sòlids davant els actors polítics. Cal fer 
debat entre les entitats i cal tornar a la ciutadania la capacitat de fer de 
contrapès davant aquells que pensen que les institucions i els diners de 
l’erari són seus, cal tornar a un teixit associatiu actiu i decisiu en la presa 
de decisions com el que als anys setanta va fer possible molts dels 
canvis a la societat. 

 

Objectius transversals  

 
1. Control de la gestió de béns de titularitat pública i del compliment 

de les normatives vigents. 
2. Millora de la infraestructura de l’hospital comarcal i ampliació de 

plantilla per l’hospital. 

3. Recuperació dels serveis sanitaris per part de la Generalitat per la 
comarca amb la desaparició d’intermediaris sanitaris. 

4. Millora dels serveis de transports als punts neuràlgics de la 
comarca entre les diferents poblacions.  

5. Millora de la connectivitat per carretera dels eixos interiors del 

camí de les Pedreres (Fondo de l’Escaldat)  i el camí de la costa 
Roja. 

6. Pla de policia local amb pla de seguretat ciutadana pel Vendrell. 

7. Millora de les rieres i dels torrents al municipi de Vendrell i la 
Comarca del Baix Penedès.  

8. Millora de les infraestructures de la mobilitat de Vendrell.  
9. Pla d’actuació en infraestructures de transport per carretera  i 

adequació d’accessibilitat al transport públic per carretera i 

proposta general de millora per tota Catalunya. 
10.Millora de les Rodalies i impuls de la línia per segregar els trens de 

mercaderies  dels nuclis poblats.  
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11.Impuls de la recollida selectiva a través de campanyes i xerrades 

sobre la matèria.  
12.Impuls del treball en matèria de la defensa del medi ambient a 

través propostes en tots els àmbits. 

13.Defensa del patrimoni històric i impuls per la seva preservació i 
commemoració de fites històriques. 

14.Impuls dels drets i la igualtat a través d’actes i campanyes de la 
nostra entitat.  

15.Compromís de continuar participant en congressos i xerrades 

sobre qüestions de tots els àmbits.  
16.Propostes de normativa al règim local, comarcal, autonòmic i 

nacional.  
17.Millora de la xarxa de carreteres local, comarcal i nacional amb 

projectes i propostes concretes.  

18. Ampliació dels socis amb més convenis de col·laboració amb 
altres entitats. 

19.Projecte ciutat futura, impuls de propostes SMART CITY. 
20.Tot allò que durant l’any 2023 pugui sorgir fruit dels debats 

interns o fets possibles a la comarca. 

 
Objectius per associació pel 2024 

 

Associació de veïns i veïnes  de Carretera de Valls Nord 

 
1. Connexió del carrer Sant Josep per donar pas al barri per aquest 

carrer. 
2. Millora de l’enllumenat de les zones de carretera de Valls que no tenen 

enllumenat. 

3. Aconseguir un ús d’utilitat pública del terreny de les Hortes.  
4. Parc infantil a la zona verda que hi ha al costat de la riera  

 

Associació de veïns i veïnes de Torreblanca  

 
1. Millora dels accessos per carretera a la urbanització.  

2. Millora de l’asfaltat dels carrers de la urbanització.  
3. Connectivitat entre la via Augusta i el carril bici del al Diputació  i la 

urbanització. 

4. Solucions pels soroll de l’N340 i AP7.  
5. Tenir un local social al parc de la urbanització. 

 

Associació de veïns, veïnes i comerciants de Millorem el Francàs 

 
1. Millora del pas de cala Berenguer amb la construcció d’un pas per a 

persones. 
2. Senyalització del camí del Governador  
3. Senyalització del camí de Ronda. 

4. Fer un aparcament per a la zona comercial del Francàs.  
5. Mantenir la sorra a la platja del Francàs dintre d’un marc de 

sostenibilitat mediambiental. 
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6. Explotació turística de la Reserva Marina dintre d’un marc de 

sostenibilitat mediambiental. 
 

Associació de veïns i veïnes del Nou Vendrell  

1. Asfaltat de carrers del Nou Vendrell que tenen problemes seguretat.  
2. Millora de la seu de Nou Vendrell  per donar millors serveis al barri. 

3. Millora la infraestructura de les parades d’autobús del barri.  
4. Solucions integrals per tirar endavant les franges contra incendi. 

 

Associació de veïns i veïnes del Tancat III  

 
1. Fer un mercat setmanal a la Rambla Cañas. 

2. Fer una millora estructural per fer un aprofitament de la Rambla 
Cañas.  

3. Convertir en zona de vianants  o ampliar la vorera del carrer Flors per 

tal de construir un bulevard de connectivitat a la Rambla Cañas.  
4. Solucions per l’edifici del carrer Berguedà 21.  

5. Fer un parc inclusiu al barri  propostes parc de la Roda o Rambla 
Cañas.  

 

Conclusions  

General  

Els 208 expedients elaborats i presentats durant l’any 2023 han fet possible 
que obrir canals de comunicació presentar projectes i propostes molt 
interessants i positius per la comarca, que ens consoliden com a actor a la 
zona i que ens permeten com a mínim poder dir la nostra de forma organitzada 
i estructurada.  

Hem de concloure que estem trobant molts problemes en l’àmbit  local en el 
compliment de normativa bàsica que posa de manifest la necessitat d’ 
estructurar altres estratègies per fer complir la normativa, perquè la dilatació 
reiterada de temps en emetre respostes o el bloqueig de la informació pública 
ens genera problemes a l’hora de poder treballar amb qualitat. Cal advertir en 
aquest informe els incompliments de l’administració local tenen como a 
facilitador uns funcionaris disposats a acceptar aquest incompliment i això ens 
planteja la necessitat de començar a fer-los també responsables dels 
incompliments.  

En general,  l’espai de treball funciona mitjanament bé i la vegada que te 
demandes històriques que s’han de tirar endavant té un propi projecte amb 
propostes basades en idees sorgides del debat de les reunions planaries que 
podem millorar de forma molt important la nostra comarca.  
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Visió transversal del treball fet 

Hem de tornar a  exposar en  aquestes conclusions, que  veien que una 
proposta transversal important com és l’accessibilitat a l’edifici del centre 
cívic l’estació es transforma en una realitat i aviat estarà feta, o com en la 
mateixa zona durant aquest any es faran els treballs per ampliar els porxos 
de l’estació de Rodalies  nucli urbà de Vendrell que portem demanant des 
de 2016.  Cal afegir que les obres d’ampliació de l’hospital comarcal són una 
realitat tangible amb un compromís ferm de la Generalitat per la seva 
ampliació, tot i que hem de lamentar que la seva gestió segueixi en mans 
privades generant tants dèficits pèl sobre cost de la contractació d’un 
intermediari sanitari l’objectiu en aquest àmbit ha de seguir sent treballar 
per uns serveis sanitaris públics gestionats de forma directa per 
l’administració. Sobre el transport per carretera hem de lamentar que no 
s’hagi complit la millora de la infraestructura de parada de l’hospital comarcal 
tot i haver-hi un compromís del departament de Territori, però esperem que 
durant es tiri endavant i es millori l’atenció en aquesta infraestructura, no hem 
aconseguit fites importants en transport per carretera,  però cal deixar pales  
que van aconseguir ficar a la Taula de la Mobilitat del Penedès la millora de 
la connectivitat entre la Comarca i la Universitat Autònoma i esperem que 
durant 2024 aquesta fita sigui una realitat.  

En matèria mediambiental estarem vigilants en el nou contracte de recollida 
selectiva en l’àmbit  comarcal, on es tirin endavant des del Consell Comarcal 
del Baix Penedès la implantació d’un servei de recollida de residus 
punxants a la vegada que estem satisfets que s’hagi ampliat els elements 
de recollida d’oli que ens permeti reciclar-lo a més zones del municipi. Cal 
seguir treballant durant aquest 2024 amb propostes i apostes mediambientals 
que consolidin una millora a la comarca, en aquest sentit hem de dir que el 
nostre conveni amb Abocadors del Penedès fruit del qual van tenir una primer 
treball conjunt al juny fent una recollida a un abocament a la riera de la bisbal. 
Aquest conveni ens permet posar en marxa una agenda de treball nova 
amb una fita molt important com és acabar amb els abocaments il·legals, 
ara per ara estem molt lluny dels objectius marcats,  però aquest any 
treballarem de valent per aconseguir-lo.  

Els esdeveniments culturals han sigut una realitat durant 2023  amb l’impuls de 
l’any del 135é aniversari del Pont de França, en el qual hem sigut capaços de 
tirar endavant una exposició amb documentació relativa a la seva construcció. 
El 2024 és l’any de la Torre del Telègraf Òptic on ens arroguem el compromís 
formal d’aconseguir preservar aquest element històric catalogat que té 175 
anys d’història  i que no podem perdre. Farem tot un treball en tots els àmbits i 
davant de tots els estaments per fer possible la seva preservació.  
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Les eleccions locals a Vendrell 

Aquest 2023 hem assistit a unes eleccions locals que ens han deixat un 
panorama local  al Vendrell, igual al que teníem al mandat anterior, al davant 
de l’Ajuntament de Vendrell encara està el mateix alcalde i això fa difícil les 
relacions amb el cap de Govern. Sobre la resta de l’equip de Govern l’entrada 
de noves persones a àrees tan importants com participació o platges poden 
obri un espai de treball diferent i el manteniment de la regidora d’Urbanisme 
ens deixa un canal de treball obert en aquest espai tot i que no sempre tenim 
postures coincidents. Serveis clau com l’enllumenat, l’empresa pública d’aigües 
continuen  dirigides pel mateix regidor i això fa difícil que les cosses millorin. La  
gestió econòmica dirigida per la mateixa persona ens deixa un escenari 
complicat en aquesta àrea  a la qual veurem l’evolució.   L’entrada de membres 
d’altres partits a l’equip de Govern obre un canal sòlid de comunicació a les 
àrees que gestionen i això ho veiem positiu.  

Cal destacar que estarem vigilants a les qüestions judicials de membres de 
l’equip de Govern i esperarem a veure com termina aquest afer per donar la 
nostra opinió en un tema tan controvertit i com a greu per la imatge del 
municipi.  

Pel que fa a l’oposició seguirem treballant amb els grups polítics que hi ha en 
aquest espai perquè siguin la nostra veu al ple municipal,  davant els silencis 
als que ens tenen acostumant des de l’equip de Govern.  

Les eleccions locals a la resta de la comarca i Consell Comarcal 

Les eleccions a la resta de la comarca no deixen grans canvis, consolidant el 
poder dels mateixos governs, excepte en alguns municipis, no obstant el nostre 
coneixement no es suficientment ampli  per a poder donar una opinió en aquest 
any de treball perquè hem treballat poc amb la resta de municipis.  

El Consell Comarcal segueix en mans dels mateixos grups polítics i per tant no 
esperem grans canvis en la gestió d’aquest ens, tot i que nosaltres podem dir 
que l’anterior mandat te masses clarobscurs que han quedat sense resposta.  

El treball desenvolupat als convenis  

El treball desenvolupat als convenis ens serveix per mantenir una comunicació 
directa amb altres entitats i ens ha permès treballar temes conjuntament  que 
d’altra forma no seria possible tirar endavant, la calendarització, el treball en 
equip i els projectes de ciutat s’han de fer amb una mirada conjunta de molts 
actors de la zona i per aquest motiu el treball amb diferents entitats ens permet 
tenir una visió mes ampla i millor recolzada de les nostres propostes. Des de la 
nostra entitat seguirem treballant durant 2024 per ampliar aquest espai de 
treball i consolidar els llaços que ens uneixen amb les entitats. 
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